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The object of the study – determination of peculiarities of state administration 

in the Republic of  Belarus and its role in the realization of state social politics in the 

interests of people. The subject of the study is ways and channels of interaction of 

state administration with population. The objective is to study the peculiarities of 

interaction of state administration with population and suggest recommendations to 

improve their interaction taking into consideration the prospects of development of 

the country. 

Based on statistical and sociological data, theoretical and scientific-methodical 

materials the degree of efficiency of interaction of state administration with 

population in solving socially important issues of country life is shown. The reasons 

of inefficiency of some ways of work of state bodies with population are revealed. 

The main perspectives of interaction of state administration with population are 

formulated: equipment and software support of state bodies is required; the reduction 

in the number of required documentation and periods of consideration of citizens’ 

appeals is needed, convenient working schedule, consistency of services. 
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Объект исследования – выявление особенностей государственного 

управления в Республике Беларусь и его роли в осуществлении 

государственной социальной политики в интересах народа. 

Предметом  исследования являются способы и каналы взаимодействия 

государственного управления и населения. 

Цель дипломной работы – изучить особенности взаимодействия 

государственного управления и населения и предложить рекомендации по 

улучшению их взаимодействия с учетом перспектив социального развития 

страны и реализации государственной социальной политики. 

Основываясь на статистических и социологических данных, 

теоретических и научно-методических материалах показана степень 

эффективности взаимодействия государственного управления с населением в 

решении социально значимых вопросов жизнедеятельности общества. 

Выявлены причины неэффективности некоторых методов работы 



государственных органов с населением. Сформулированы основные 

перспективы взаимодействия государственных органов управления и 

населения: требуется техническое и программное обеспечение госорганов, 

сокращение количества требуемых документов и сроков рассмотрения 

обращений граждан, компетентность служащих, удобный график работы, 

согласованность служб. 

Ключевые слова: государственное управление, государственная 

социальная политика, местное управление и самоуправление, модернизация, 

население, социальная защита. 

 
 




